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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

Készült: az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. 

szeptember 25-ei közmeghallgatásáról 

 

Az ülés helye:  Szlovák Tájház (2840 Oroszlány, Alkotmány út 55.) 

 

Jelen vannak:  Szabó Istvánné elnök, Tóth Istvánné, Ocskai Simon önkormányzati képviselők 

  Kapros Katalin jegyzőkönyvvezető  

 

Távol van:   Bíró Józsefné önkormányzati képviselő 

 

Meghívottak:  a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

 

Szabó Istvánné elnök a közmeghallgatást 15 óra 7 perckor megnyitotta, köszöntötte a képviselő társait és a 

közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, mert 4 fő 

nemzetiségi települési képviselőből 3 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy jegyzőkönyv-hitelesítőnek Ocskai Simon képviselőt kérjék fel. Kérte, erről szavazzanak. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

61/2017. (IX.25.) OSZNÖ határozata 

az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2017. szeptember 25-ei közmeghallgatásán választott 

jegyzőkönyv-hitelesítőről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2017. szeptember 25-ei közmeghallgatásán 

jegyzőkönyv-hitelesítőnek Ocskai Simon képviselőt választotta. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

 

Szabó Istvánné elnök javasolta, hogy a kiküldött napirendi pontokat fogadják el. 

Miután más javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

62/2017. (IX.25.) OSZNÖ határozata 

a 2017. szeptember 25-ei közmeghallgatás napirendjéről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. szeptember 25-ei 

közmeghallgatáson a következő napirendi pontokat tárgyalja: 

1. 2017. évi munka értékelése 

Előadó: Szabó Istvánné elnök 

2. Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évre tervezett kultú- 

rális programokról 

Előadó: Szabó Istvánné elnök 
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3. Egyebek 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  2017. évi munka értékelése 

  
                                                   Előadó:     Szabó Istvánné elnök 

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, az előző közmeghallgatástól a mai napig szeretné értékelni az év munkáját. A cél, az 

őseiktől megmaradt hagyományokat, értékeket megőrizni és továbbadni a fiataloknak. Nyelvi kurzust is tartottak, aki 

igényt tartott rá, volt lehetősége megtanulni a szlovák nyelv alapjait. A temetőkert,  a sírkert, a Tájház rendbentartását 

a Szlovák klub tagjai látták el. A két kulturális csoportot, a Krídlovka, a Bránicska együtteseket valamint a Szlovák 

klubot támogatja a szlovák önkormányzat. Az evangélikus egyház hívei részére évente két alkalommal szlovák 

istentiszteletet szerveztek. Köszönetet mondott Nobik Erzsébet szarvasi tiszteletes asszonynak, hogy minden 

felkérésnek eleget tett, és részt vett minden rendezvényen. Nagyon jól működik az anyaországi kapcsolat, három 

településsel van együtműködési szerződésük, Myjavával, Vágsellyével, Kozárovcéval. A két nyugdíjas klubbal, a 

Denné centrum seniorov c. 1 Sala és a Tarnóci nyugdíjas klubbal évente megerősítik a közös programok megtartásáról 

a szerződést. Komárom-Esztergom megyében a szlovákok által lakott településekkel nagyon jó kapcsolatot ápolnak. A 

városban működő civil szervezetek közül a Falu Hagyományőrző Egyesülettel, az Evangélikus Egyházzal, Oroszlány 

Barátainak Körével, a város iskoláival, óvodáival, a zeneiskolával kötöttek együttműködési szerződést. A civil 

szervezetekkel évente ismétlődő közös programokat szerveztek. A programok közül a Falu Hagyományőrző 

Egyesülettel a Falunapi, szlovák dalok éneklése teadélutánon (Siska sütő verseny), az Oroszlány Barátainak Körével 

az Adventől Karácsonyig, a Múzeumok Éjszakája rendezvényekben együttműködnek. Az Országos Szlovák 

Nemzetiségi Önkormányzat felkérésére az Országos Szlovákok Napján vesznek részt rendszeresen kulturális 

műsorral.  Az Országos Szlovák kulturális központtal, a Tatabánya-Bánhidával is jó a kapcsolat, ide tartozik Tardos, 

Vértesszőlős, Bánhida és Oroszlány település, ápolják közös rendezvényeiket: a Pünkösdölőt, tollfosztást, 

Falunapokon való részvételt, szüreti rendezvényt, gyerek programokat. Komárom-Esztergom Megyében tíz 

településen működik szlovák önkormányzat, ezért megalakulhatott a KEM Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat, 

melytől rendszerint meghívást kapnak Dorogra, az Adventi rendezvényre. Oroszlány Város felkérésére a város által 

szervezett állami ünnepségeken, koszorúzásokon, rendezvényeken is részt vettek. A Tájházban a régi mesterségeket,  

munkákat mutatták be a gyerekeknek (húsvéti szokások, kukorica, szőlő feldolgozása).  

A temetőkertben a 315. évforduló kapcsán volt a Tardosi vörös kőből készült kereszt felavatása, köszönetet mondott 

Oroszlány Város Önkormányzatának a támogatásért. Mindenszentek napján a síroknál istentiszteletet szoktak tartani, 

az elköltözött emberek családjait hívták vissza, azok utódait erre az ünnepségre.  November végén volt advent első 

vasárnapja, ekkor Dorogon voltak. Decemberben volt az Oroszlányi szlovákok napja volt. Január végén volt az 

Oroszlányi Szlovák est és farsangi bál. Volt siska sütő verseny, Vértesszőlősön tollfosztás, civileké a palást, itt a 

Krídlovka, és a Bránicska együttesek is felléptek. Virágvasárnap megköszöntötték a nagymamákat. A húsvéti 

népszokásokat a Tájházban tartották az óvodások részére. KEM Gyermek Nemzetiségi Találkozó is volt, itt is fellépett 

a két együttes. Volt a Vágsellyei piaci városi rendezvény, kiállítás, itt a Krídlovka együttes zenélt, másnap 

Kozárovcéra, a piaci napokra utazott az együttes. Tatabánya-Bánhidán volt pünkösdölő, a két együttessel együtt vettek 

részt ezen a rendezvényen. A Salai és a Tornóci nyugdíjas klub rendezvényein is rendszeresen rész vesznek. Idén 

Keresztúron volt az Országos Szlovák nap. Az egyhetes nyelvi tábort Duchonkán tartották. Hivatalosak voltak a 

Tarnóci lőtéren tartott bemutatóra, majd felfrissítő pihenést szerveztek Horné Salibyban. Kevesen tudtak részt venni 

Tardoson, a Szlovákok napján, oda a Krídlovka volt meghívva.  

Bevételeik egy része állami támogatásból ered, melyet februárban és augusztusban folyósítanak részükre, ez 

megközelítőleg 800 E Ft. A feladtalapú támogatást az idei évben két részben folyósították. A korábbi években magas 

összegeket kaptak, az idei évben a határozatok száma ellenére kisebb volt a támogatás összege. Egy levélben 

fellebbezést nyújtottak be, melynek eredményeképp magasabb összeget folyósítottak részükre. A korábbi három 

évben a támogatás összege meghaladta az egy millió forintot, az idei évben a minimum összeget kapták volna, ha nem 

nyújtanak be fellebbezést, idén 1.080.000,- Ft-ot kaptak. Megköszönte a támogatást Oroszlány Város 

Önkormányzatának, mely nélkül nem lehetnének ilyen eredményesek, 2 M Ft-ot kaptak. Pályázatokon is sikerül 

forráshoz jutni, de kevés a lehetőség. A Külföldi Szlovákok Hivatalához minden évben 4 pályázatot nyújtottak be. 

Mind a négy pályázat nem lett sikeres, de egy-egy program támogatására sikerült forráshoz jutni, 1000 eurót kaptak. A 

KEM Szlovák Önkormányzat a jubiláló kulturális csoportot, a Krídlovkát (10 éves), és a jubiláló Tájházat (30 éves) 

annyiszor 1000 Ft-tal támogatta, ahány éves a csoport és az ünneplő egység.   
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A kiadások tekintetében a Tájház fenntartása a legjelentősebb tétel. A szlovák önkormányzat kiadásai közé tartozik 

még az iroda bérleti díja, a Tájház vagyonvédelme, és a telefonköltség. Működtetik továbbá a civil szervezeteiket 

támogatják hazai és külföldi fellépéseiket. A civil szervezetek a város Társadalmi és Sportcélú Pályázatain is részt 

vettek, minden alkalommal sikeresen. Az idén a Szlovák klub 150 E Ft-ban, a Krídlovka 150 E Ft-ban, a Bránicska 

250 E Ft-ban részesült.  

Megköszönte a Szlovák klub tagjainak a színvonalas munkát, amellyel a Tájházat és a temetőkertet gondozzák, a 

Tájházban fellelhető népviseletet gondozzák, karbantartják, és a kulturális rendezvényeken aktívan közreműködnek. A 

két kulturális csoportnak évente 10-15 fellépés van. Köszönetet mondott a Városi Önkormányzatnak, a képviselő-

testületnek, hogy az idén is megszavazta a támogatást a Tájháznak, az összegből a régen várt ozirisz fűtés beszerelése, 

és talán a nagykapu és a kiskapu cseréjére is sor kerül. A jövő évre is szeretnék, ha a Tájházra kerülne kis pénzforrás.  

A jelenlévők figyelemébe ajánlotta a 4. negyedév programjait,  október 14-én, délelőtt lesz a 30 éves Tájház 

megünneplése, valamint szerződés aláírása Udvard község polgármesterével. Délután 15-órakor lesz a 10 éves 

Krídlovka megünneplése. Október végén lesz a megemlékezés az elődökről a temetőkertben. December 3-án Adventi 

találkozó lesz Dorogon. December 15-én lesz a Denné centrum c.1. kiállítása a karácsonyi munkáikból. December 17-

én lesz az Oroszlányi Szlovákok napja. 

 

Kis Imréné elmondta, örömmel hallgatta a beszámolót, egyre gazdagabbak, színvonalasabbak a rendezvények. 

Tavaly pótólhatatlan rendezvény volt a temetőkerti kereszt avatás. A legfontosabbnak azt tartja, hogy 2 kulturális 

csoportot is támogat az önkormányzat, a Krídlovka és Bránicska együtteseket, ezek a fiatalok viszik tovább azokat a 

hagyományos elemeket, amit meg lehet ismertetni itt Oroszlányon. Nagyszerűek az iskolai látotgatások, amikor sok 

száz gyerek jelenik meg a Tájházban. Pótolhatatlan mindenki munkája, a szlovák önkormányzat instrukcióit szó 

nélkül követik, végzik a munkát, csak jót tud mondani az önkormányzat munkájáról. Ami az óhajok között szerepel, 

az a szlovák nyelv bővebb gyakorlása, megismertetése, módszereket kéne erre találni. A pénzel is jól gazdálkodott a 

szlovák önkormányzat, elismerését fejezte ki evvel kapcsolatban is. 

 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, meghívást kap minden ülésre, figyelemmel kíséri az önkormányzat 

munkáját, amit tud, Oroszlány Város Önkormányzata felé közvetíti is. A továbbiakban is ezt a közreműködését fel 

tudja ajánlani.  

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, az idén 1.700.000,- Ft-ot kaptak a Tájházra, ebből az ozirisz fűtést megcsinálták, a 

szigetelés van hátra, ebből a pénzből a kaput is fel kell újítani, bízik abban, hogy sikerülni fog, valamint a pajta és 

környékét is szeretnék megcsináltatni jövőre. 

 

Ocskai Simon képviselő köszönetét fejezte ki a Szlovák klub tagjainak az egész évi munkájukért.  

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évre tervezett  

kulturális programjairól 

 

Előadó:    Szabó Istvánné elnök  

 

Szabó Istvánné elnök elmondta, hogy szeretnék a következő évben ugyanazokat a programokat megrendezni, mint 

amit előző évben, nem lesznek új programok. Január 27-én lesz a Szlovák est és farsangi batyus bál a Mosoly zenekar 

közreműködésével.  

 

Kis Imréné elmondta, nem kevés pénzt fizetnek a Mosoly zenekarnak, de a rendezvényen éjfél után sokat pihennek, 

és leegyszerűsödik a zenéjük, ezt a véleményt kellene, hogy kezelje az önkormányzat. Más zenekart is be lehetne 

hozni a rendezvényre 1-2 órára. El kellene érni, hogy a Mosoly zenekar olyan legyen, mint az elején volt, foglalkozni 

kéne azzal, hogy a színvonala ne csússzon le. 

 

Szabó Istvánné elnök megköszönte a felvetést, elmondta, ezt a panaszt eddig nem hallotta. 

 

Tóth Istvánné képviselő elmondta, már szóltak ezzel kapcsolatban, azt a visszahangot hallották a vendégektől, hogy 

egyre több pihenőt tart a zenekar. 

 

Szabó Istvánné elnök elmondta felhívja a zenekart, elmondja ezeket nekik. 
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3. NAPIRENDI PONT:         Egyebek 
 

 

Miután kérdés, hozzászólás nem volt, Szabó Istvánné elnök a közmeghallgatást 15 óra 37 perckor bezárta. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 Szabó Istvánné  Ocskai Simon 

 elnök  jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

 


